



**ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ
လီၢ်ခၢၣ်သးဝဲလီၢ်ခိဉ်သ့ဉ်
ကီၢ်သူလုၤ
www.knuhq.org**

**တၢ်ကရၢကရိသုဉ်ထီဉ်ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢပုၤထီဉ်(၇၈)နံဉ်အမုၢ်နံၤ
ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ, ကရၢခိဉ် ပဒိဉ်စီၤကွၢ်ထူဝုအတၢ်ကတိၢ်**

နံၤသီ - ထုကုာ်လၢထီဉ်(၈)သီ, ၂၇၆၄ နံဉ်
- လၢဖၤတြူၤအါရံၤ(၅)သီ, ၂၀၂၅ နံဉ်

ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ ခိဉ်နၢ်, ကရၢဖိ, ကရၢပုၤမၤသကိးတၢ်ဒီးကညီဖိခဲလၢာ်သ့ဉ်သုဉ်,

၂၀၂၅ နံဉ်, လၢဖၤတြူၤအါရံၤ(၅)သီအနံၤ မ့ၢ်တၢ်ကရၢကရိသုဉ်ထီဉ် ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢပုၤထီဉ်(၇၈)နံဉ်အမုၢ်နံၤန့ဉ်လီၤ. ဝဲမုၢ်နံၤအံၤ ယဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘဉ်ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢခိဉ်နၢ်, ကရၢဖိ, ကရၢအပုၤမၤသကိးတၢ်ခဲလၢာ်လၢကအိဉ်ပုၤဒီးကရၢအသးလၢတၢ်မၤလၢပုၤကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢထံၣ်ကီၢ်သးအတၢ်ပညိဉ်ကွၢ်စိတဖၣ်န့ဉ်လီၤ. တကတီၢ်ပီ ယဆၢဂ့ၤဘဉ် ပုၤကညီကလုာ်ခဲလၢာ် ကအိဉ်ဒီး ကညီကလုာ်အသးသဟီဉ် ကိးနီၢ်ဂၤဒဲးန့ဉ်လီၤ. ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢအံၤ ဘဉ်တၢ်ကရၢကရိသုဉ်ထီဉ်အီၤလၢ ကီၢ်ဒီဘဉ်ကညီကလုာ် အခၢၣ်စးအတၢ်အိဉ်ဖိဉ်အပူၤဝဲ ၁၉၄၇ နံဉ် လၢဖၤတြူၤ အါရံၤ(၅)သီ အနံၤန့ဉ်လီၤ. ဘဉ်တၢ်ဟံးဖိဉ်ကရၢကရိသုဉ်ထီဉ်အီၤလၢ ကညီတၢ်ကရၢကရိ (၄) ကရၢ လၢအမုၢ်ဝဲ ကညီဒီကလုာ်ကရၢ (Karen National Association-KNA), ကညီဒီကလုာ်ဘူးဒးကရၢ (Buddhist Karen National Association- BKNA), ကညီလီၢ်ခၢၣ်သးကရၢ (Karen Center Organization- KCO) ဒီး ကညီသးစၢ်ကရၢ (Karen Youth Organization-KYO) တဖၣ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်ကရၢကရိထီဉ် ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ အတၢ်ကွၢ်စိ မ့ၢ်ဒ်သိး ကညီကလုာ်တၢ်ဂဲၤလီၢ် အဂံၢ်ကဆူဉ်ထီဉ်အဂီၢ်ဒီး ကရၢအံၤ ကအိဉ်ဆၢထၢၣ်ခၢၣ်စး, တီခိဉ်ရိဉ်ခဲကညီဒီကလုာ်လၢ တၢ်ဂဲၤလီၢ်မၤလၢပုၤ ကညီဒီကလုာ်ထံၣ်ကီၢ်သး အတၢ်မိဉ်န့ဉ်သးလီၤအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ကရၢအံၤ မ့ၢ်ကညီဒီကလုာ်အထံၣ်ကီၢ်သးကရၢဒီး မ့ၢ်တၢ်ပၢ်ဆၢကရၢလၢ အဂဲၤလီၢ်ပၢ်ဆၢထီဒါတၢ်အတၢ်သီ, တၢ်တတၢ်တနၢ် လၢအကယဲဘဉ်ကညီကလုာ်တဖၣ် ဒီးတီခိဉ်ရိဉ်ခဲဂဲၤလီၢ် ဒီးမၤလၢပုၤ ကညီကလုာ်ထံၣ်ကီၢ်သး အတၢ်မိဉ်န့ဉ်သးလီၤအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်ကရၢလၢ တၢ်ကရၢကရိသုဉ်ထီဉ်အီၤလၢ ကမၤလၢပုၤ ကညီဒီကလုာ် အတၢ်မိဉ်န့ဉ်သးလီၤအဂီၢ်အသိး ကညီကလုာ်ကိးဂၤဒဲး မ့ၢ်တမၤဘဉ်ထွဲအသးဒီး ကရၢအံၤဘဉ်ဆဉ်, ကရၢအံၤမ့ၢ်ကရၢလၢ အဘဉ်ထွဲဝဲဒၣ်ဒီး ကညီဒီကလုာ်န့ဉ်လီၤ. ဒ်တၢ်ကရၢကရိထီဉ်ဒီး ဟ့ဉ်မူဒါအသိး ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ အိဉ်ဆၢထၢၣ်, ဂဲၤလီၢ်တၢ် ဂၢ်ဂၢ်ကျၢၤကျၢၤ စးထီဉ်လၢ တၢ်ကရၢကရိထီဉ်အီၤတုၤမုၢ်မဆၢတနံၤအံၤအိဉ်(၇၈)နံဉ်လံန့ဉ်လီၤ.

ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢခိဉ်နၢ်, ကရၢဖိ, ကရၢပုၤမၤသကိးတၢ်ဒီးကညီဖိခဲလၢာ်သ့ဉ်သုဉ်,

တၢ်မၤလၢပုၤဝဲဒၣ် ကညီကလုာ် ထံၣ်ကီၢ်သး တၢ်မိဉ်န့ဉ်သးလီၤအဂီၢ် ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ တီခိဉ်ရိဉ်ခဲဒီးဂဲၤလီၢ်ဝဲဒၣ်လၢ ကျဲအကလုာ်ကလုာ်န့ဉ်လီၤ. ဒ်ကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ အတၢ်တီခိဉ်ရိဉ်ခဲအသိး, တၢ်ဆိဉ်ထွဲကညီဒီကလုာ်စာဖိဉ်ကရၢ အတၢ်ဟံးဖိဉ်ယုဉ်ထီဉ်တဖၣ်အဂီၢ်, ဝဲ ၁၉၄၈နံဉ်, လၢဖၤတြူၤအါရံၤ(၁၁) သီ အနံၤ ကညီကလုာ် လၢကီၢ်ပယီၤဒီဘဉ်, တၢ်လီၢ်အါတီၤ, ဝုၢ်အါဖျၢၣ်ဟံးဖိဉ်ထီဉ်အသး, စိးဒီးတၢ်ကိးသတြိလွံၢ်ထီဉ် လၢအမုၢ်ဝဲ, (၁) ဟ့ဉ်ကညီကီၢ်တဘျီပီ, (၂) ဒုးန့ဉ်ကညီတဘး ပယီၤတဘးတဘျီပီ, (၃) ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤတၢ်ဒုး ပတ သးလီၤ, (၄) ကလုာ်တၢ်သဘဉ်ဘုဉ်ပတသးလီၤဘဉ်တဖၣ် ကစုဒုဒီးဟံးဖိဉ်ထီဉ် ကညီကလုာ်အတၢ်မိဉ်န့ဉ်သးလီၤ, တၢ်ဘဉ်သး. ကညီ

ကလုာ် အတၢ်မ့ၢ်တၢ် ယူယူဖိးဖိး အဆိကတၢ်တဘျီလၢ ကညီတၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီ ကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤလိာ်တၢ်လၢ ကညီဒီတကလုာ် အထံၣ်ကီၢ်သးဒီး အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အဂီၢ်လၢ ထံၣ်ကီၢ် သးအကျဲ ဒီးစးထီၣ်ဖဲ ၁၉၄၉ နံၣ်, လၢယနူၤအါရံၤ (၃၁) သီအနံၤ တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ ကညီဒီကလုာ်ဒီး န့ၣ်လီၤဝဲဒၣ်ဆူ စုကဝဲၤတၢ်ဒုးပၢ်ဆၢအကျဲ လၢတၢ်ဒီသဒၢက့ၤကရၢထံၣ်ကီၢ်သး တၢ်အိၣ်ဆၢထၢၣ်ဒီး တၢ်မၤလၢပဲၤ ကညီဒီကလုာ် အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလိာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီတၢ်ပၢ်ဆၢ တၢ်ဂဲၤလိာ်ဒီတကတီၢ်, ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ ခိၣ်န့ၣ်, ကရၢဖိ, ကညီသးခိၣ်သးန့ၣ်, သိၣ်န့ၣ် ယုၣ်ဒီးကညီထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၢ် လုာ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်အသးသမူ တဆံးတစ့ၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အအံၤမ့ၢ်, တၢ်ကွဲးဝဲဒၣ် ကညီ ကလုာ် အတၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤ လၢသးသမူ, သွံၣ်ထံ, က့ၢ်ဂီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ မ့ၢ်န့ၣ်အံၤ ပသ့ၣ် နီၣ်, မၤလၢကပီၤဒီး ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ယုးယီၣ်ဆူ ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်, ကရၢဖိ, သးခိၣ်သးန့ၣ်, သိၣ်န့ၣ် ဒီးထံဖိ ကီၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ်ခဲလၢာ် လၢအလုာ်ထီၣ်အသးသမူ, အသွံၣ်အထံ, အက့ၢ်အဂီၤ ဒီးတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်လၢ တၢ်မၤလၢပဲၤ ကညီကလုာ်အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလိာ်အဂီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်, ကရၢဖိ, ကရၢပုၤမၤသကိးတၢ်ဒီးကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်

တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ ကရၢဒီးတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ဂဲၤလိာ် (၇၈) နံၣ်အတီၢ်ပူၤ ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၤ ဒီးတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်လၢ အတၢ်တၢ်ဒီးကရၢ အတၢ်ဂၢၢ်တၢ်ကျၢၤ, လၢတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ အပတီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ကရၢအဒွဲပူၤပုၤ မၤသကိးတၢ်အပတီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, လၢပပုၤကလုာ်အသိးအကျိမ့ၢ်ဂ့ၤ အိၣ်ဝဲဒၣ်အါမံၤန့ၣ်လီၤ. ကတီၢ်တကတီၢ် ကညီဒီက လုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ ထံၣ်ကီၢ်သးအတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ ဘၣ်တၢ်ဟံကပၤကွံာ်အီၤ, တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤအပတီၢ် ထံၣ်ကီၢ်သးသနူ ဒီးတၢ်ဟံသးလၢတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်လဲၤကျဲတၢ်သးလိာ်သးအဖီခိၣ် တၢ်လီၤမ့ၢ်လီၤဖး အိၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲန့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုာ် စၢ်ဖျိာ်ကရၢ ခိၣ်န့ၣ်လၢ အကရၢကရိသ့ၣ်ထီၣ် ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢဒီး တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢဒီး ကညီတၢ်ပၢ်ဆၢတဖၣ်ဒၣ်လိာ် ဟံတ့ၢ်ကရၢ, ဟံတ့ၢ်တၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်မၤ အိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပၢ်ဆၢ တၢ်ဆၢကတီၢ် ယံာ်ထီၣ်ဒီး တၢ်ကီတၢ်ခဲတဖၣ်အဖီခိၣ် ပုၤမၤသကိးတၢ်တနီၤ ဟံတ့ၢ်ကရၢဒီး တၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ဂဲၤလိာ်အိၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်တၢ်ယုၣ်နီၤကစၢ်အဘျူးလၢကညီတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်မၤအဖီခိၣ်, တၢ်စူးကါကမၣ်တၢ်စိကမီၤလၢတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ အသိးအကျိမ့ၢ်ဂ့ၤ အိၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်န့ၣ်သက့ၤန့ၣ်ဘၣ်ဆၣ်, ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်, ပုၤမၤသကိး တၢ်လၢ အအိၣ်ဆၢထၢၣ်လၢ ကရၢအတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ ဒီးကျဲသနူအပူၤ ဂၢၢ်ဂၢၢ်ကျၢၤကျၢၤတဖၣ် ဂုၣ်ကျဲးစးရိၣ်ဖျိာ်က့ၤ တၢ်လီၤမ့ၢ်လီၤဖး, ထီၣ်လီၤမၤဘၣ်က့ၤဝဲ တၢ်ထံၣ်တလီၤပလိာ်တဖၣ်ဒီး ထီၣ်ယုၣ်, ရိၣ်ဖျိာ်က့ၤ ကရၢပုၤမၤသကိးတၢ် တဖၣ်ဒီးမၤဂၢၢ်ကျၢၤကရၢ အတၢ်အိၣ်ဆၢထၢၣ် တကတီၢ် ဘၣ်တကတီၢ် န့ၣ်လီၤ. ကတီၢ်အံၤ ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ မၤလၢပဲၤ ကညီဒီကလုာ် အထံၣ်ကီၢ်သး, တၢ်ကွၢ်စိမ့ၢ်တလၢပဲၤဒီးဝဲဘၣ်ဆၣ် ခိၣ်ဖျိာ် ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်, သိၣ်န့ၣ်ဒီး ကညီကလုာ်တဖၣ် အတၢ်အိၣ်ဆၢထၢၣ်ဂၢၢ်ဂၢၢ်ကျၢၤ လၢကရၢအတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ, ပပုၤကလုာ်ထံဖိကီၢ်ဖိ တဖၣ် အတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤသကိးတၢ်တဖၣ် အယိ ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ အိၣ်ဆၢထၢၣ်ဒီး တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤ ကညီတၢ်ပၢ် ဆၢတၢ်ဂဲၤလိာ် န့ၣ်ဒီးဝဲဂၢၢ်ဂၢၢ်ကျၢၤကျၢၤန့ၣ်လီၤ. နထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်အိၣ်သး အတၢ်ဆိတလဲအိၣ်ထီၣ်ဝဲအသိး ကညီဒီ ကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ တီခိၣ်ရိၣ်မဲၤဒီး ဟံလီၤထံၣ်ကီၢ်သး တၢ်တီက့ၣ်ကျဲၤခိၣ်သ့ၣ်, တၢ်တီက့ၣ်ရဲၣ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် တကတီၢ်ဘၣ်တကတီၢ်ဒီး မၤဖျါထီၣ်ဝဲအမိၢ်လံၤမိၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်, ကရၢဖိ, ကရၢပုၤမၤသကိးတၢ်ဒီးကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်

ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိာ်ကရၢ အတၢ်မၤမုၢ်ခါခိၣ်သ့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ကဘၣ်ဂဲၤလိာ်မၤလၢပဲၤ ကညီထံၣ်ကီၢ် သး တၢ်မ့ၢ်လၢကွၢ်စိန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်အုၣ်ကီၤသးအလၢအပဲၤ လၢကညီကလုာ် ကအိၣ်မူဘၣ်ဝဲ ဒ်ပုၤ တကလုာ်အသိး မုၢ်မုၢ်ခုၣ်ခုၣ်, ပုၤဖျဲးဒီးတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤနၢၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်မူ အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ်ကီၢ်သ့ၣ်လုၤ (ကညီကီၢ်) လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သဘျူ, တၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးတၢ်စံာ်ညီၣ်ပၤလီၤသးအခွဲး အယၢ် အလၢအပဲၤန့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်ယီ တၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ် ဖဲၣ်ဒရၢၣ်ဒံၣ်မိၣ်ကရၢစံာ်ကီၢ်စၢ်ဖျိာ် လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ် ကီၤသး အလၢအပဲၤ လၢပုၤကိးကလုာ်ဒီး အိၣ်ဒီး ဒံၣ်မိၣ်ကရၢစံာ်အခွဲးအယၢ်, ကလုာ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီး ကလုာ် တၢ်စံာ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလၢပဲၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢကညီကလုာ်ဒီးကလုာ်န့ၣ်လၢအိၣ်ဆိးဖဲထံကီၢ်အံၤအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢခိၣ်နၢ်, ကရၢဖိ, ကရၢပုၤမၤသကိးတၢ်ဒီးကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်,

ကညီကလုာ်ထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်အုၣ်ကိၤသးကအိၣ်အဂီၢ်ပကဘၣ်တီခိၣ်ရိၣ်ခဲ, ထီၣ်ယူမၤသကိးတၢ်ဒီး ကညီကလုာ်အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်လၢအသနၢ်ဒၣ်ဝဲစ့ၣ်စ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.ကညီကလုာ်အိၣ်ဆိးလၢထံၣ်ကိၢ်တဘျီဂ့ၤတဘျီဂ့ၤ, ဖံးတၢ်မၤတၢ်တမံၤဂ့ၤတမံၤဂ့ၤ, ကဟံၣ်ဖိၣ်ထီၣ်သး, ဆိၣ်ထီၣ်သကိးခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီ ကလုာ်စာဖိုင်ကရၢအတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢတၢ်မၤလၢပဲၤကညီဒီကလုာ်အထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်ဖိအဂီၢ်ပကဘၣ်ရိၣ်ဖိုင်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.ပကဘၣ်နၢ်ပၢ်ဒီး တူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်လၢ မ့တမ့ၢ်လၢကညီကလုာ်ဒီးထံၣ်ကိၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်အိၣ်ဆၢထၢၣ်ယုၣ်, မၤသကိးတၢ်ဒီးကရၢအံၤဘၣ်သၢပျၢၤ ကရၢအံၤအိၣ်ဆၢထၢၣ်ဂၢၢ်ဂၢၢ်ကျၢၤကျၢၤတန့ၢ်ဘၣ်, မၤနၢၤတၢ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ်မီၤ ဒ်ပအိၣ်လၢတၢ်ပၢ်ဆၢအပတီၢ်ဒီး ဂဲၤလိာ်မၤလၢပဲၤ ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢ ထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်ဖိ အဆၢကတီၢ်အသိး ပကဘၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ပၢ်ဆၢအသးသ့ၣ် ထီၣ်တီၤ တၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ် တၢ်လၢကဟဲတုၤအိၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ဂီၤကံၢ်ထီၣ်ပသးဒီး တၢ်တူၢ်ခိၣ်ဟံၣ်သး, တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်, တၢ်ကံၢ်တၢ်ဖိ, တၢ်ပိးတၢ်လီၤလၢအလီၢ် အိၣ်တဖၣ် ဒီးကတဲာ်ကတီၢ်ပသးထီၣ်တီၤတၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ်လၢပကဘၣ်သဂၢၢ်အိၣ်လၢတၢ်မၤဆူညါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢခိၣ်နၢ်, ကရၢဖိ, ကရၢပုၤမၤသကိးတၢ်ဒီးကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်,

လၢခံကတၢ်, ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢ ဒ်အမ့ၢ်ကရၢတကရၢလၢ အဘၣ်တၢ်ကရၢကရိထီၣ်အိၣ်လၢကညီဒီကလုာ်ဒီး ကလုာ်န့ၣ်ထံၣ်ကိၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်အံၤ ကဘၣ်အိၣ်ဆၢထၢၣ်ဒီးတီခိၣ်ရိၣ်ခဲဝဲဒၣ် တၢ်မၤလၢပဲၤ ကညီဒီတကလုာ် ဒီးထံၣ်ကိၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ်အတၢ်ဘၣ်ဘျးဒီးတၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီၤအဂီၢ်တၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤအဂီၢ်, အလီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်နီၢ်နီၢ်လၢကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢ ခိၣ်နၢ်, ကရၢဖိဒီးပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ် ကအိၣ်ဒီး တၢ်တူၢ်ခိၣ်ဟံၣ်သး လၢကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢအံၤ မ့ၢ်ကရၢအကါဒိၣ် တကရၢလၢ ခါဆူညါ ကညီကလုာ်အဘျီအတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကရၢခိၣ်နၢ်, ကရၢဖိတဖၣ်, ကအိၣ်ဒီးကရၢအသး, ကအိၣ်ဆၢထၢၣ်လၢ ကရၢအကျဲၤသန့အဖိခိၣ်, ကဟံးန့ၢ်သကိးမူဒါ, လၢအသနၢ်ဒၣ်ဝဲစ့ၣ်စ့ၣ်, ရိၣ်ဖိုင်ကညီကလုာ် ယုၣ်ဒီးထံၣ်ကိၢ်ဖိကမျၢၢ်တဖၣ်ခဲလၢာ် လၢကအိၣ်ဒီးတၢ်မၤသကိး, တုၤကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢ အထံၣ်ကိၢ်သဲး တၢ်ပညိၣ်ကွၢ်ဖိ လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်တစုတက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ယတၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ် ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢခိၣ်နၢ်, ကရၢဖိဒီးသးခိၣ်, သးန့ၢ်, သိၣ်န့ၢ်ဒီးပုၤမၤသကိးတၢ်လၢကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢအတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ခဲအဖိလၢာ်တဖၣ်ခဲလၢာ် လၢတၢ်ကရၢကရိသ့ၣ်ထီၣ်ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရၢအိၣ်ပဲၤထီၣ်(၇၈)နံၣ်အမ့ၢ်နံၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘျးဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.



ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး

ဗဟိုဌာနချုပ်

ကော်သူးလ

www.knuhq.org

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး တည်ထောင်ခြင်း (၇၈) နှစ်မြောက်နေ့ အထိမ်းအမှတ်

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး၊ ဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်း၏ မိန့်ခွန်း

နေ့ရက် - ထေးကူလဆန်း (၈) ရက်၊ ၂၇၆၄ ခုနှစ်

ဖေဖော်ဝါရီလ (၅) ရက်၊ ၂၀၂၅ ခုနှစ်

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များနှင့် ကရင်လူမျိုးအပေါင်းတို့-

၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ(၅)ရက်နေ့ ဟာ ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ဖွဲ့စည်း တည်ထောင်တာ (၇၈)နှစ်ပြည့် မြောက်တဲ့နှစ်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့မှာ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များအားလုံး၊ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးရဲ့နိုင်ငံရေး ရည်မှန်းချက်တွေ ပြည့်ဝအောင်မြင်ရရှိနိုင်ဖို့ ဆန္ဒဝိရိယရှိနေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းစိတ်ဓာတ်အပြည့်အဝ ရှိနေဖို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါတယ်။ တချိန်တည်းမှာပဲ ကရင်လူမျိုးတွေ အားလုံးကိုလည်း ကရင်အမျိုးသား စိတ်ဓာတ်အပြည့်အဝ ရှိဖို့ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သပါတယ်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ(၅) ရက်နေ့မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ တနိုင်ငံလုံးမှာရှိတဲ့ ကရင်အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ အစည်းအဝေးကနေ ကေအဲန်ယူ- ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒီလို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ရာမှာ ကရင် အဖွဲ့အစည်းတွေ ဖြစ်တဲ့ ဒေါကလူ ကရင်အမျိုးသားအသင်း (Karen National Association-KNA)၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ ကရင်အမျိုးသားအသင်း (Buddhist Karen National Association- BKNA)၊ ကရင် ဗဟို အဖွဲ့ချုပ် (Karen Center Organization- KCO) နဲ့ ကရင်လူငယ်အစည်းအရုံး(Karen Youth Organization- KYO) တို့ကို ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင် ရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ကရင်အမျိုးသားရေးလှုပ်ရှားမှု ပိုမိုအားကောင်းလာဖို့ နဲ့ အစည်းအရုံးဟာ ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ ကရင်အမျိုးသား နိုင်ငံရေးလိုလားချက်တွေ ပြည့်ဝရရှိနိုင်ဖို့ လှုပ်ရှားမှုတွေမှာ ကိုယ်စား ပြုဖို့၊ ဦးဆောင်ဖို့အတွက် ဖြစ်ပါတယ်။ အစည်းအရုံးဟာ ကရင်အမျိုးသားနိုင်ငံရေးနဲ့ တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပြီး ကရင်လူမျိုးတွေ ကျရောက်လာမယ့် မကောင်းမှု၊ ဖိနှိပ်မှုတွေကို တော်လှန်တိုက်ဖျက်ဖို့ နဲ့ ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ နိုင်ငံရေးလိုလားချက်တွေ ပြည့်ဝရရှိနိုင်ဖို့အတွက် ဦးဆောင်လှုပ်ရှားဖို့အတွက် ဖြစ်ပါ တယ်။ ကရင် အမျိုးသားလုံးရဲ့ လိုလားချက်တွေ ပြည့်ဝရရှိဖို့ ရည်ရွယ်တည်ထောင်ခဲ့တာဖြစ်လို့ ကရင်

လူမျိုးတိုင်းဟာ အစည်းအရုံးနဲ့ မပတ်သက်ဆက်စပ်မိပေမယ့်လည်း ဒီအစည်းအရုံးဟာ ကရင်တမျိုးသား လုံးနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ကရင်လူမျိုးအားလုံးအတွက် အစည်းအရုံး ဖြစ်ပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ပြီး တာဝန် ပေးအပ်ထား တာနဲ့အညီ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးဟာ ခိုင်ခိုင်မာမာနဲ့ မယိမ်းမယိုင် စတင်တည်ထောင် ခဲ့ချိန်မှ စပြီး ယနေ့ထိတိုင် (၇၈) နှစ်လုံးလုံး ရပ်တည်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များနှင့် ကရင်လူမျိုးအပေါင်းတို့

ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ နိုင်ငံရေးလိုလားချက်များ ပြည့်ဝရရှိဖို့ရန်အတွက် ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးအနေနဲ့ ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုပြီး နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးနဲ့ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ၁၉၄၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၁)ရက်မှာ ဗမာပြည်တဝှမ်း နေရာအနှံ့အပြား မြို့အများအပြားမှာ နေထိုင်နေကြတဲ့ ကရင်လူမျိုးတွေ စုရုံးပြီး ကြွေးကြော်သံ(၄)ရပ်ဖြစ်တဲ့ (၁)ကရင်ပြည်ချက်ခြင်းပေး၊ (၂)ကရင်တကျပ်ဗမာတကျပ် ချက်ခြင်း ပြု၊ (၃)ပြည်တွင်းစစ် အလိုမရှိ၊ (၄)လူမျိုးရေးအဓိကရုဏ်း အလိုမရှိ တွေကို ကိုင်ဆောင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ကြပြီး ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ လိုလားချက်၊ သဘောထား၊ ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ ဖြစ်တည်မှုကို ကရင်သမိုင်းတွင် ပထမဦးဆုံး အနေဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ပြသခဲ့ပါတယ်။ ကေအဲန်ယူ- ကရင် အမျိုးသားအစည်းအရုံးအနေဖြင့် ကရင်အမျိုးသားနိုင်ငံရေးနဲ့ အခွင့်အရေးတွေအတွက် ဦးဆောင်လှုပ်ရှား ခဲ့ပြီး ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၃၁) ရက်နေ့မှာ စပြီးတော့ ကရင်တမျိုးသားလုံးကို ဦးဆောင်ပြီး ကရင် အမျိုးသားတို့ရဲ့ နိုင်ငံရေး ရပ်တည်ချက်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ဖို့နဲ့ တမျိုးသားလုံးရဲ့ လိုလားချက်တွေ ပြည့်ဝရရှိနိုင်ဖို့အတွက် လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးကို ဆင်နွှဲခဲ့ပါတယ်။

ကရင်တော်လှန်ရေးကာလ တလျှောက်လုံး ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အစည်းအရုံးဝင်များ၊ ကရင်တပ်ဗိုလ်တပ်မှူးများ၊ ရဲဘော်များနဲ့အတူ ကရင်ပြည်သူလူထုများစွာဟာ အသက်ပေါင်းများစွာ ပေးလှူပေးဆပ်ခဲ့ကြရပါတယ်။ ဒါဟာ ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ သမိုင်းကို အသက်၊ သွေးချွေး၊ ခန္ဓာတွေနဲ့ ရေးထိုးနေခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ လိုလားချက်တွေ ပြည့်ဝရရှိနိုင်ဖို့ အတွက် အသက်၊ သွေးချွေး၊ ခန္ဓာ၊ စည်းစိမ်ဥစ္စာတို့ကို ပေးလှူပေးဆပ်ခဲ့ကြတဲ့ ကရင်အမျိုးသား အစည်း အရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အစည်းအရုံးဝင်များ၊ တပ်ဗိုလ် တပ်မှူးများ၊ ရဲဘော်များနဲ့ ပြည်သူလူထုများ အားလုံး ကို ဒီ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးနေ့ မှာ ကျနော် အလေးအနက် ဂါရဝပြု ဦးညွှတ်လျက် အောက်မေ့ သတိရ ဂုဏ်ပြုအပ်ပါတယ်။

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များနှင့် ကရင်လူမျိုးအပေါင်းတို့

ကရင်တော်လှန်ရေး လှုပ်ရှားမှု (၇၈)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုခဲ့ရာမှာ ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံးအနေနဲ့ ဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍမှာဖြစ်စေ၊ အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အခန်း ကဏ္ဍမှာဖြစ်စေ၊ ကရင်လူမျိုးကြားထဲမှာဖြစ်စေ အစည်းအရုံး ခိုင်မာစွာရပ်တည်နိုင်မှုအပေါ် စိန်ခေါ်မှု ဖြစ်စေခဲ့တဲ့ အခြေအနေများစွာနဲ့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ အချိန်ကာလတခုမှာ ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသား

အစည်းအရုံးရဲ့ နိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှု အခန်းကဏ္ဍကို ထားရစ်ခဲ့တာ ရှိခဲ့ပြီး ဦးဆောင်မှုကဏ္ဍမှာရှိတဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေဟာ နိုင်ငံရေးမူဝါဒ နဲ့ သဘောထားရပ်တည်ချက်တွေအရ တော်လှန်ရေးလမ်းစဉ်နဲ့ မကိုက်ညီ တဲ့ အပေါ်မှာလည်း စိတ်ဝမ်းကွဲမှုတွေ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးကို ဦးဆောင် တည်ထောင်ခဲ့တဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေထဲကတောင် အစည်းအရုံး နဲ့ တော်လှန်ရေးကို ချန်ထားရစ်ခဲ့ကြတာ တွေလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ တော်လှန်ရေးအချိန်ကာလ ကြာမြင့်လာတာနဲ့ အခက်အခဲတွေ ကြုံတွေ့ရတာ တွေကြောင့် လည်း လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်တချို့ဟာ အစည်းအရုံး နဲ့ တော်လှန်ရေးကို ကျောခိုင်းသွားခဲ့တာ တွေလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါထက်ဆိုးတာက ကရင်တော်လှန်ရေးကို ခုတုံးလုပ်ပြီး ကိုယ်ကျိုး စီးပွားရှာ၊ အာဏာ အလွဲသုံးမှုတွေဟာ ဦးဆောင်တဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေကြားထဲမှာလည်း ရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုအခြေအနေ တွေနဲ့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပေမယ့်လည်း အစည်းအရုံးရဲ့ ခေါင်းဆောင်မှုနဲ့ မူဝါဒတွေအပေါ် ခိုင်မာစွာ ရပ်တည်တဲ့ ကရင် အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်တွေနဲ့ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက် အချို့က ပြိုကွဲမှုတွေ ကြိုးစား စည်းရုံးပြီး အမြင်မတူမှုတွေကို သဘောထားညီယူစုစည်းလျက် အဖွဲ့အစည်းအတွင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ကြိုးစား တည်ဆောက်ပြီး အစည်းအရုံးရပ်တည်မှုကို ခိုင်မာအောင် တကြိမ်ပြီး တကြိမ် ပြန်လည် တည်ဆောက် နိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒီနေ့ဒီအချိန်မှာ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးအနေနဲ့ ကရင်အမျိုးသားလုံး ရဲ့ နိုင်ငံရေး ရည်မှန်းချက်တွေ ပြည့်ဝစွာ ရရှိအောင် မလုပ်ဆောင်နိုင်သေးပေမယ့် လည်း ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ ရဲဘော်များနဲ့ ကရင်လူမျိုးတို့ဟာ အစည်းအရုံးရဲ့ ဦးဆောင်မှုအပေါ် ခိုင်မာစွာ ရပ်တည် ထောက်ခံမှု၊ ကရင်လူမျိုးပြည်သူလူထုတွေရဲ့ အားပေးထောက်ပံ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တွေကြောင့်သာ ကရင်တော်လှန်ရေးလှုပ်ရှားမှုမှာ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးရဲ့ ရပ်တည်မှုနဲ့ ဦးဆောင်မှု ခိုင်ခိုင်မာမာ ဆက်လက် တည်ရှိဆောင်ရွက်နေနိုင်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေး အခြေအနေ အပြောင်းအလဲ များနဲ့အညီ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးက ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုပြီး နိုင်ငံရေး မဟာဗျူဟာ၊ နည်းဗျူဟာ များကို အချိန် ကာလနဲ့အညီ လိုအပ်သလို ချမှတ်ဆောင်ရွက် အကောင်အထည်ဖော်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များနှင့် ကရင်လူမျိုးအပေါင်းတို့

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးရဲ့ အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်က ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ နိုင်ငံရေး မျှော်မှန်းချက် များ အောင်မြင်ပြည့်ဝရရှိနိုင်စေဖို့အတွက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကရင်လူမျိုးတွေ လူမျိုးတမျိုး ကဲ့သို့ အေးအေးချမ်းချမ်းနေထိုင်ရလျက် ဖိနှိပ်ညှဉ်းပန်းမှုတွေကင်းပြီး ကြီးပွားတိုးတက်တဲ့ လူနေမှုဘဝ ပုံစံနဲ့ နေထိုင်နိုင်တဲ့ နိုင်ငံရေးအာမခံချက် အပြည့်အဝ ရရှိဖို့အတွက် ဖြစ်ပါတယ်။ လွတ်လပ်ပြီး တန်းတူ ညီမျှမှုရှိကာ ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့် အပြည့်အဝရှိတဲ့ ကော်သူးလေ (ကရင်ပြည်) ကို တည်ထောင်ဖို့ ဖြစ်ပါ တယ်။ တချိန်တည်းမှာပဲ လူမျိုးတိုင်းအတွက် ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေး၊ အမျိုးသား တန်းတူရေးနဲ့ ကိုယ်ပိုင် ပြဌာန်းခွင့် တွေကို အာမခံတဲ့ ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် သွားဖို့လည်း ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒီအခွင့်အရေးတွေ ရရှိခြင်းဟာ ဒီနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ကရင်လူမျိုးနဲ့ အခြားသော လူမျိုးတွေအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ဆောင်ကြဉ်းပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များနှင့် ကရင်လူမျိုးအပေါင်းတို့-

ကရင်လူမျိုးတို့ရဲ့ နိုင်ငံရေးအာမခံချက်တွေ ရရှိဖို့ ကဏ္ဍစုံမှာရှိတဲ့ ကရင်လူမျိုးအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတို့ကို ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုပြီး စည်းလုံးညီညွတ်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်နိုင်ငံမှာမဆို နေထိုင်နေကြတဲ့ ၊ ဘယ်အလုပ်အကိုင်ပဲ ဖြစ်ဖြစ် လုပ်ကိုင်နေကြတဲ့ ကရင်လူမျိုးတွေအားလုံး ကရင် တမျိုးသားလုံးရဲ့ နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်တွေ ပြည့်ဝအောင်မြင်ရရှိဖို့အတွက် ကေအဲန်ယူ-ကရင် အမျိုးသား အစည်းအရုံးရဲ့ တော်လှန်ရေး လှုပ်ရှားမှုတွေကို စည်းလုံးညီညွတ်စွာနဲ့ ထောက်ခံအားပေးပံ့ပိုးပေးကြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ကရင်လူမျိုးတွေနဲ့ ပြည်သူလူထုတွေသာ ကျနော်တို့ အစည်းအရုံးနဲ့ အတူတကွ မရပ်တည် မပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရင် ဒီအစည်းအရုံးဟာ ခိုင်မာစွာ ရပ်တည်နိုင်မှာမဟုတ်၊ အောင်မြင်နိုင်မှာ မဟုတ်ဖူး ဆိုတာ နားလည်လက်ခံရမှာဖြစ်ပါတယ်။ တချိန်တည်းမှာပဲ ကျနော်တို့ဟာ တော်လှန်ရေးကာလအတွင်း ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးရဲ့ နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်တွေ ပြည့်ဝရရှိဖို့ လှုပ်ရှားနေတဲ့ အချိန်ကာလ ဖြစ်တာနဲ့အညီ ကြုံတွေ့လာရမယ့် အရာအားလုံးကို ရင်ဆိုင်ဖို့အတွက် တော်လှန်ရေးသန္နိဋ္ဌာန် ချထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျနော်တို့ရဲ့ သဘောထားခံယူချက်၊ ကျွမ်းကျင်မှု၊ စွမ်းရည်၊ ပစ္စည်းတန်ဆာများကို လိုအပ် သလို တပ်ဆင်အသုံးပြုပြီး ရှေ့ဆက်လုပ်ငန်းများမှာ ကြုံတွေ့လာနိုင်မည့် အရာများစွာအတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များနှင့် ကရင်လူမျိုးအပေါင်းတို့-

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ဟာ ကရင်တမျိုးသားလုံးနဲ့ အခြားလူမျိုးများ ပြည်သူလူထုများအတွက် ဦးဆောင်ရပ်တည်ပြီး ကရင်တမျိုးသားလုံးနဲ့ပြည်သူလူထုရဲ့ အကျိုးစီးပွားနဲ့ လိုလားချက်များအတွက် ရပ်တည်ဆောင်ရွက်မယ့် အဖွဲ့အစည်းတခုအနေနဲ့ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အတွက်ကြောင့် ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးခေါင်းဆောင်များ၊ အစည်းအရုံးဝင်များနဲ့ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များအနေနဲ့ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးဟာ ကရင်အမျိုးသားတို့ရဲ့ ကံကြမ္မာအတွက် အရေးကြီးတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတခုဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ခံယူရပ်တည်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်၊ အစည်းအရုံးဝင်များဟာ အစည်းအရုံးစိတ်ဓာတ် ရှိရမှာဖြစ်ပြီး အစည်းအရုံးရဲ့ မူဒါဒါပေါ် ရပ်တည်လျက် မိမိတို့ သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ကိုယ်စီ ထမ်းရွက်ပြီး ကရင်လူမျိုးများနဲ့ ပြည်သူ လူထုအားလုံးနဲ့အတူ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးရဲ့ နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက် ပြည့်ဝအောင်မြင်မှု ရရှိသည် အထိ အတူတကွ စုစည်းညီညွတ်လျက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါဆိုတာကို ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး ၏ ဦးဆောင်မှု အောက်မှာရှိတဲ့ ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး ခေါင်းဆောင်၊ အစည်းအရုံးဝင် များနဲ့ တပ်ဗိုလ်တပ်မှူး၊ ရဲဘော်များနဲ့ လုပ်ဖော်ဆောင်ဖက်များအားလုံးကို ဒီကနေ့ ကျရောက်တဲ့ ကေအဲန်ယူ -ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်တဲ့ (၇၈)နှစ်ပြည့်နေ့မှာ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ရင်း နိဂုံးချုပ် အပ်ပါတယ်။

အောင်မြင်မှုပန်းတိုင်သို့.....!!